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Broj: OI-04-I/24 
Datum:01.04..2024. godina SimACENlCA- PHILOG:

SKUPSTINA CRNE GORE

Obavjestavamo Vas da ce na osnovu Clana 187 Poslovnika Skupstine 
Cme Gore, ovlasceni predstavnik Klub poslanika Demokratske unije Albanaca i 
Hrvatske gradanske inicijative, poslanik Mehmet Zenka, postaviti pitanje 
predsjedniku Vlade Cme Gore na trecoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog 
(proljecnjeg) zasijedanja u 2024. godini koja je zakazana za 05. april 2024. 
godine.

Predsjednik poslanickog kluba, 
Adrijan Yuksanovic
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Skupstina Crne Gore 
Klub poslanika DUAIHGI 

Kanceiarija br.lOa 
tel/fax: +382 20 404 554

Broj: 01-04-1/24 
Datum:01.04.2024. godina

SKUPSTINA CRNE GORE

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljara 
sledece pitanje predsjedniku Vlade Cme Gore, gospodinu Milojku Spajicu:

Po§tovani predsjednice Vlade Crne Gore,

Hoce li za vrijeme Vaseg mandata napokon opstine mod da gazduju svojim 

morskim dobrom?

OBRAZLOZENJE;

Obrazlozenje cu iznijeti na samoj sjednici.

M ,1.

Poslanik, 
Mehmet Zenka,

.L.
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Vlada Crne Gore 
^ PredsjednikVIade

< dresa: KaradTordeva bb, 
■STD >0 Podgorica, Crna 6ora
---- tel:+382 20 242 530
___ fax;+382 20 242 329

kabinet@gov.me

VEZA;

SPA:

BRIUOQ'SKRACENICA

Broj; 01-008/24-1367 
Podgorica, 03.04.2024. godine

KLUB POSLANIKA DEMOKRATSKE UNIJE ALBANACA I HRVATSKE 
GRADANSKE INICIJATIVE 
Poslanik. g-din Mehmet Zenka

POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade Crne Gore,
Hoce li u vrijeme Vaseg mandata napokon opstine moci da gazduju svojim 
morskim dobrom?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Zenka,

Vrlo dobro znamo koliko je pitanje upravljanja morskim dobrom bitno za 
primorske opstine, ali i za citavu Crnu Goru, jer uspjeh turisticke sezone 
neraskidivo je vezan za brojne sektore u nasem drustvu, a bez adekvatne 
valorizacije priobainog podrucja, nema ni turizma.

Morsko dobro je nezamjenjiv ekonomski, ekoloski i drustveni resurs Crne Gore, i 
to ne samo zbog svog ogromnog ekonomskog potencijala, vec i zbog cinjenice da 
obalno podrucje predstavlja jedinstven ekosistem.

Kada sagledamo sve aspekte i notiramo vaznost, koju nosi morsko dobro. ne mogu
da ne pomenem, u najmanju ruku, bizarnu cinjenicu da je vazeci Zakon za 
pomenutu oblast, uz odredene izmjene, na snazi od 1992.

Od donosenja Zakona 0 morskom dobru, protekle su, dakle, vise od tri decenije - i 
svjedoci smo sveopstih promjena koje su se dogodile u tom periodu. Izmedu 
ostalog vise puta je promijenjen drzavni status, Ustav, usvojeni novi zakoni kojim 
se ureduju: [svojinsko - pravni odnosi, drzavna imovina, obligacioni odnosi, 
koncesije, luke, more, uredenje prostora i izgradnja objekata, jahte, zastita
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zivotne sredine, morsko ribarstvo i marikultura, zastita prirode, spomenici 
kulture, vode, inspekcijski nadzor, prekrsaji i dr.) - a koji imaju, direktni i 
indirektni uticaj na upravljanje, koriscenje i unapredenje morskog dobra.
I nije samo tu doslo do zastoja, napomenucu da je 2010. Zakonom o unaprjedenju 
poslovnog ambijenta definisano da su javna preduzeca, medu kojima je i 
preduzece za upravljanjem morskim dobrom, duzna da se reorganizuju u roku od 
tri godine od dana stupanja na snagu tog zakona, ali to se do danas nije desilo,
Postovani poslanice,

Vjerujem da i ovo govori o tome koliko je morsko dobro Crne Gore kompleksno 
pitanje, pa je stoga potrebno obezbijediti adekvatne zakonske i institucionalne 
okvire. Ovo nacionalno dobro, zbog svog izuzetnog znacaja, zahtijeva punu 
posvecenost i obavezu svih drzavnih i lokainih organa viasti, kao i svih korisnika 
prostora - da se prema njemu odnose na nacin koji ce obezbijediti odrzivi razvoj 
ovog podrucja.

Odrzivi razvoj prije svega, ali sistemski ureden, tako da vise ovo, kao ni nijedno 
drugo javno dobro u Crnoj Gori, ne bude zavisno od toga ko je na viasti, vec da sluzi 
iskljucivo stvaranju dodatne vrijednosti za dobrobit svih gradana Crne Gore.
Zbog toga smatram da je za pronalazenje pravog resenja za upravljanje morskim 
dobrom, neophodno traziti siri konsenzus. Vlada Crne Gore ce kroz inkluzivne i 
otvorene dijaloge, pristupiti pripremi novog Zakona, kojim ce se urediti oblast 
morskog dobra, a sto predstavlja osnovni preduslov za stvaranje adekvatnih 
uslova za sveukupnu valorizaciju, za drustvenu, a ne licnu korist.
U postupku pripreme ovog propisa, u ciju ce izradu biti ukljucene i primorske 
opstine, razmotrice se sva relevantna pitanja, ukljucujuci i pitanje nacina 
upravljanja morskim dobrom. Pritom strogo vodeci racuna o svim protokolima i 
konvencijama, ciji smo potpisnici, ali i prateci EU direktive koje se odnose na 
morsko podrucje.

Na kraju uvazeni poslanice Zenka, vjerujem da je neophodno da zajedno radimo 
na afirmaciji daleko vece angazovanosti pojedinaca, zainteresovanih grupa, ali i 
primorskih opstina u izradi novog zakonskog rjesenja, sto ce garantovati da u 
konacnom svi budu zadovoljni. Jer dobrim sistemskim odgovorom moramo 
osigurati kvalitetno upravljanje morskim dobrom i punu valorizaciju, bez obzira 
na to ko njim gazduje!

S postovanjem.

DNIK
M^lko Spajic


